
= ■ ПРОЛЕТАРІ ВСІХ КРАЇН, ЄДНАЙТЕСЯ!

НОВЕ ЖИТТЯ
ОРГАН БРОВАРСЬКОГО МІСЬКОГО КОМІТЕТУ КОМУНІСТИЧНОЇ ПАРТІЇ УКРАЇНИ, 

МІСЬКОЇ І РАЙОННОЇ РАД НАРОДНИХ ДЕПУТАТІВ КИЇВСЬКОЇ ОБЛАСТІ

Газета видать * 17 каігая 1137 рову ★ № 135 (7422) ★ П’ятниця, 28 серпня 1967 року * W** 3

Бригада електрослюса
рів цеху залізних порош
ків заводу порошкової ме
талургії імені 60-річчя 
Радянської України —од
на з передових бригад 
цього підприємства. На 
знімку М. Семинога ви 
бачите представників цьо
го колективу за ремон
том електродвигуна. Це 
електрослюсарі С. М. 
Старовойт, Д. М. Марин- 
ченко, М. Д. Петрук. 
Спеціалісти високої ква
ліфікації трудяться так, 
щоб на їх; роботу не бу
ло нарікань.

ПОДАРУНОК ШКОЛЯРАМ
Його підготували працівники міського управління 

торгівлі, які подбали, щоб напередодні нового навчаль
ного року на прилавках магазинів усього було вдо
сталь. Так, з 10 липня* по 22 серпня через торгову 
мережу було реалізовано товарів шкільного асорти
менту на 580 тисяч карбованців.

Адміністрація управління торгівлі, враховуючи ми
нулорічний досвід, потурбувалася про те. щоб одягу, 
взуття, учнівських портфелів, шкільного приладдя 
було завезено значно більше, ніж в 1986 році. А точ
ніше — на 20 процентів.

Минулої неділі відбувся традиційний шкідьний 
ярмарок, який приваблював як жителів міста, так 
1 гостей широким асортиментом товарів для учнів. 
Завдяки великій підготовчій роботі, яку провела комі
сія по його організації в складі С. Харіної, Л. Криво
ручко, В. Галецької і О. Тарасевич, захід пройшов 
організовано 1 святково. Працювали різноманітні тор
говельні павільйони, відбулась демонстрація шкільно, 
го одягу. В результаті — цього дня державна каса 
поповнилась ще на 25.5 тисячі карбованців.

О. ХАНІН, 
громадський кореспондент, і

ГРОМАДСЬКІЙ ХУДОБІ — СИТУ ЗИМІВЛЮ!

КОРМАМ—ВИСОКУ ПОЖИВНУ ЯКІСТЬ

СКИРТИ ОБМІРЯНО, ФУРАЖ ОПРИБУТКОВАНО
ТАК ПРАЦЮЮТЬ ТРУДІВНИКИ РАДГОСПУ «АВАНГАРД»

УСІМ давно зрозуміло, 
що високоякісні корми — 
одна з головних складо
вих успішного виробницт
ва тваринницької цродук. 
ції. Саме про те. як збе
регти поживні якості ку
курудзяного силову, ПІД
ВИЩИТИ їх в інших кор
мах. цими днями ішла 
мова на семінарі голов
них зоотехніків, ветліка
рів, начальників цехів 
кормовиробництва райо
ну у радгоспі імені 60- 
річчя СРСР.

Перед присутніми вис
тупив кандидат біологіч
них наук, співробітник Ін
ституту мікробіології В. М. 
Мацюк. Він розповів, 
що при збереженні сило
су в ямах, кагатах части
на його втрачав поживні 
якості. Часто-густо ці 
втрати становлять чет
верту частину заготовле
ного корму. Основною 
причиною їх є потраплян
ня води в силосну масу, 
гниття останньої. Як вия. 
вилссь, вирішити пробле. 
му боротьби з гниллю 
можна шляхом скорочення 
строків накопичення
молочної кислоти, заква
шеная силосної маси. 
(Адже при нормальних 
умовах молочіна кислота 
накопичується в силосі 
тільки на 6—7 добу. За 
цей період на значну час
тину його встигає пошири
тися і гниль). Винайде
ний бісконсервант «лі- 
тосила» допомагає пере, 
бродити силосній масі за 
36—42 години, тобто 
скоротити строки заквас
ки майже на 4—5 днів 1 
цим самим зменшити по- 
ширення гнилі. Підрахова- 
но, що при застосуванні 
«літосили» втрати силос
ної маси скорочуються 1 
становлять лише 7—8 
процентів.

Потім Володимир Мак
симович роз'яснив, як пра- 
вильно застосувати біо- 
нонсервант. Він вказав, 
що приготовлений розчин 
втрачає свої якості через 
2.5 — 3 години. Тому 
слід правильно розрахову
вати кількість його при. 
готування. На тонну си-

лосу слід використовувати 
один грам «літосили», 
розчиненої в трьох літ
рах води. Більша кіль
кість стиконсерваїнту сліріИ. 
яє перекисанню силосу.

Співробітник Інститу
ту неорганічної хімії М. М. 
Сторчак відзначив, що 
головним показником яко
сті кормів є наявність В 
них перетравного протеї
ну. Підвищити вміст його 
у кормах можна шляхом 
додавання азотовміщую

чих компонентів.
Останнім часом поши

рюється думна, що це 
призводить до отруєння 
худоби. Слід сказати, що

Висока, широколиста 
кукурудза виросла цього 
року на полях радгоспу 
«Авангард». Задоволені 

спеціалісти і кормодобув- 
ники: є змога виконати 
підвищені соціалістичні 
зобов’язання — припасти 
на зимово-стійловий пері
од для громадської худо
би понад 13 тисяч тонн 
кукурудзяного силосу.

— Слова додержимо,— 
говорить заступник дирек
тора по кормовиробництву 
Л. І. Попова. — Силосу
ємо масу організовано, з 
кожного гектара накошу
ємо її по 400—.450 цент
нерів. А є ділянки, на 
яких урожайність ще 
вища.

Завдяки чіткому госпо
дарському розрахунку у 
радгоспі щороку організо
вано проходить заготівля 
кормів. Ось і нині тут 
вчасно подбали про кор- 
мосховища. Вони надійні, 
капітальні, розраховані не 
лише на сьогоднішню по
требу. а й на перспекти
ву.

Кормодобувники госпо
дарства вже перевикона
ли завдання по заготівлі 
сіна — хоча в перший 
період косовиці перешкод
жали дощі, його закладе
но вже 2800 тонн при

воно можливе лише при 
неправильному викорис
танні азотовміщуючих 
компонентів. Наприклад, 
іу <~ит'Іи.И-нУ МсЩу 
дується додавати один 
процент вуглеамонійної со
лі, що в п'ять разів ниж
че від токсикозного порога.

Позитивний досвід зас
тосування вуглеамонійної 
солі у силосі набуто у 
радгоспі «Русанівський». 
Завдяки вищеназваному 
компоненту тут у минуло
му році вся силосна маса 
була першокласною.

Підраховано, що еко
номічний ефект від вико
ристання однієї тонни вуг-

плані 2050 тонн. Іще, як 
показують розрахунки, бу
де не менше 300 тонн. 
Усі трави механізатори 
вчасно скосили, зібрали, 
звезли в сіносховища.

Сіно, отже, є. Члени ме
ханізованого кормодобув
ного загону, колектив яко
го очолює Михайло Васи
льович Грищук. виріши
ли: заготовити не річний, 
як раніше намічали, а 
півторарічний запас фура
жу. Поряд із заготівлею 
сіна закладали сінаж—йо
го мають понад 7,5 тися
чі тонн. Успішно викону
ють план заготівлі зневод
нених кормів, AJBM-1.,5 
працює 1 нині. Уже при
пасли 365 тонн вітамін
ної трав'яної січки при 
завданні 400 тонн. Усі 
корми одразу перевіряють 
на якість, оприбутковують, 
передають за актами на 
зберігання фуражирам.

Ремонтна служба гос
подарства відмінно підго
тувала техніку до силосу
вання. Тож і працює во
на без поломок, але, про 
всяк випадок, край поля 
чергує пересувна мех- 
майстіе.рня.

Продуктивність на за
готівлі силосу висока. В 
авангарді соціалістичного 
змагання йдуть механізат

леамсгіійної солі у кор. 
мах складає 1200 карбо
ванців.

Головний ветлікар рад- 
«іктяв 
ефективність застосування 
біоконсцрванта «л ітоси-

ла» у своєму господарст
ві. Він також вказав на 
необхідність додавання co- 
лоїм'яної січки у силосну 
масу при підвищенні во
логості останньої. Це до
помагає зберегти по
живний сік подрібненої 

кукурудзи, підвищити пе. 
ретравність соломи

на семінарі виступили 
також головні зоотехніки

тори Петро Іванович 
Шпильовий, Микола Во
лодимирович Кудін, Ана
толій Митрофанович
Швачко, які виконують 
по дві норми виробітку в 
день.

Таких працюлюбів у 
радгоспі на заготівлях фу
ражу переважна біль
шість. Вони не знають 
втоми. Багато важить й 
сумлінна праця водіїв, які 
транспортують з . поля 
скошену й подрібнену ма
су. Серед них — Микола 
Семенович Маковкін, Ана
толій Сергійович Гайовий, 
Григорій Володимирович 
Гайовий та інші. Всього 
на перевезенні кукурудзя
ної маси щодня зайнято 
13—14 автомашин. У 
траншеї лягає по 920— 
980 тонн маси.

Кожен механізатор 
знає, що від того, як він 
сам попрацює на заготівлі 
кормів, зокрема силосної 
маси, залежить в кінцево
му підсумку успіщна ро
бота не лише кормодобув
ного загону, а й тварин
ників- Висока якість кор
му — основний показник 
для тих, хто працює на 
заготівлі фуражу.

Це передбачено й дого
вором, укладеним між ди
рекцією радгоспу й кор-

В. М. Кабиш (радгосп 
«Літкіївський»). П. Т. Ме- 
ліешко (держплемвавод 

« Плоскі вський»).
На необхідності конт

ролю якості заготовлених 
кормів наголосив зоотех
нік РАПО по кормах Г. І. 
Земляницький Головний 
зоотехнік . селекціонер 
РАПО О. І Коваль по
ставив перед присутніми 
завдання, які ще необ
хідно вирішити при під
готовці ферм до зими.

Після закінчення семі
нару спеціалісти госпо
дарств району ознайоми
лись з технологією закла
дання силосної маси ів 
застосуванням «літосили» 
у радгоспі імені 60-р1ччя 
СРСР.

І. ОЛЬХОВСЬКИЙ.

модобувниками. Завдання 
поставлено так: у схови
ща має бути покладено, 
скажімо, силосну масу у 
визначений строк. У цьо
му випадку члени кормо
добувного загону одержу
ють матеріальну винаго
роду. Якщо ж час скошу
вання скорочується, пре
мія зростає.

Про те. що матеріаль
на заінтересованість ви
гідна для механізаторів, 
говорити не доводиться. 
Вигідна вона 1 для госпо- 
дарства. Бо чим швидше 
буде заповнено силосну 
траншею, тим кращої яко
сті буде корм.

У радгоспі 4300 гекта
рів кормових угідь. Торік 
трудівники зібрали на 
кожному з них у серед
ньому по 65 центнерів 
кормових одиниць. Нині 
ж зобов’язалися цей по
казник довести до 70 
центнерів.

Міцна кормова база —< 
Запорука вагомих трудо
вих здобутків тваринників 
господарства, які з року 
в рік нарощують темпи 
виробництва молока, м’я
са, вносять вагомий 
вклад у виконання Про
довольчої програми.

Г. ПОЛЯКОВА.

*

Земля 
віддячує 
щедрістю 
По-новому органі

зували вирощування 
овочів у цьому році 
робітники городніх 
бригад радгоспу 
«Русанівський». Так, 
до обробітку, форму
вання густоти насад
жень господарство 
не залучало поміч
ників з Броварів та 
Києва. У минул<}му 
русанівці перекона
лися, що свої робіт
ники виконують цю 
роботу набагато кра
ще за приїжджих.

Тільки у нашій 
бригаді № 11 тру
дівниці просапали 
по 1,4 гектара огір
ків, а пенсіонери—по 
0,6 гектара. І ось 
прийшла пора зби
рання врожаю. З пів- 
гектара закріпленої 
площі Марія Они- 
ківна Божук зібра
ла 127 центнерів 
огірків, Уляна Васи
лівна Семенюк — 
117 центнерів. Це 
найвищі результати 
по радгоспу.

Отже, перший рік 
роботи на овочевих 
ділянках господарст
ва показує, що при 
хорошій організації 
праці місцевих тру
дівників є можли
вість обходитися без 
допомоги міських 
жителів.

М. ЛИТОВЧЕНКО, 
помічник бригадира.



ПАРТІЙНЕ ЖИТТЯ: СТИЛЬ РОБОТИ

З ВІДПОВІДАЛЬНІСТЮ ПЕРЕД ЧАСОМ
НІ, н* погріши* проти 

істини секретар парторгані. 
іацІТ цеху птахівництва Ки
ївської птахофабрики А. І. 
Калиниченко на семінарі-на- 
раді ватажків низових пар
тійних ланок, коли говорив 
про асезростаючу роль ко
муністів цеху, їхню зацікав
лену участь у розв'язанні 
Існуючих проблем, усвідом
лення своєї причетності до 
процесу перебудови. Не са
мозвітом, не вихвалянням 
здобутими результатами, про 
які дехто може тільки мрія
ти, йшлося у його виступі. 
Це були принципові й при
страсні роздуми члена пар. 
тії про відповідальність кож
ного перед часом.

Висловлені думки -від
биток ТІЄЇ ПОЗИЦІЇ; яку 
зайняли нині члени пар
тійної організації гіідпри 
ємства. Вони чітко усві
домлюють: завдяки тіль
ки минулому багажеві за
слуг, якими б значимими 
вони не були, годі домог
тися докорінних зрушень. 
Тому й узяли партійці 
курс на підвищення ініці
ативи й активності, діло
витості й заінтересованос
ті у вирішенні найважли
віших питань. І почався 
цей процес «із низу». 
Тобто із кожної з , Трьох 
цехових парторганізацій і 
дев’яти партгруп. Ножна 
з цих ланок покдакана 
вирішувати своє коло зав
дань, але прагнення їх 
кінцевого результату 
спільне—зростання ефек
тивності виробництва, ви

ховних заходів, підвищен
ня бойовитості кожного 
члена КПРС.

Небагато часу пройшло 
після XXVII з'їзду КПРС, 
але сьогодні вже можна 
стверджувати, що докла
дені зусилля дають ре
альну віддачу. У чому ж 
вона полягає? Передусім 
у прагненні до будь-якої 
справи підходити з партій
них позицій. Коли після 
січневого (1987 р.) Пле
нуму ЦК КПРС партком 
птахофабрики акцентував 
увагу всієї парторганіза- 
ції на роботі з кадрами, 
найзаінтересованішими йо
го помічниками в цій 
справі стали саме низові 
ланки. Бо розуміли їх 
члени: кадри — основа
всіх основ. Саме з цього 
розуміння 1 йшла ота чес
ність 1 принциповість, яку 
проявляли учасники парт
зборів, де обговорювалися 
характеристики на канди
датів у керівники серед
ньої ланки. Це пізніше 
про ділові якості середніх 
командирів виробництва 
вестимуть мову члени 
трудових колективів. А 
перший екзамен на зрі
лість тримали керівники 
середньої ланки перед ко
муністами партійних груп. 
Це була вимоглива, чес
на 1 доброзичлива розмо

ва водночас. Пізніше А. І. 
Калиниченко скаже: «Об
говорення і затвердження 
характеристик мало пози
тивний момент. Ті, кому 
ми доручали працювати з 
людьми, мали змогу почу
ти на свою адресу і по
хвалу, 1 критику. А зна
чить, могли зробити й від
повідні висновки».

Сьогодні немає таких 
питань, вирішення яких 
перебувало б поза компе
тенцією партійної групи. 
Перехід на нові методи 
господарювання 1 органі
зація соціалістичного зма
гання, дотримання техно
логічної дисципліни і від
відування комуністами за
нять у школах системи 
політосвіти, ефективність 
виховної роботи з кадра
ми 1 ставлення комуністів 
до виконання партійних 
доручень... Перелік цей 
можна продовжувати, бо 
й справді — члени цехо
вих парторганізацій і 
партгруп перебувають за
раз у вирі життя, демон
струючи сміливість у ви
значенні завдань, напо
легливість у досягненні 
поставленої мети. Ось де
які приклади.

З 1 липня колективи 
підрозділів птахофабрики 
перейшли на чекову си

стему розрахунків. Що це 
дало? Якщо застосування 
колективного підряду 
сприяло зміцненню дис
ципліни, то використання 
чекової системи розрахун
ків вчить людей рахувати 
кожну копійку. Не так це 
й просто ВІДМОВИТИСЯ від 
звичної байдужої думки 
— це ж не моє. Тепер 
працівник змушений мір
кувати інакше: щоб бути 
у виграші, треба рахувати. 
І рахують. Чи не тому 
трактор сьогодні замовля
ють у транспортному це
ху не на день, а на кіль
ка годин. Сказати, що 
використання чекової си
стеми розрахунків відпра
цьовано чітко, не можна. 
Але низові партійні ланки, 
а саме вони в значній мі
рі визначають діяльність 
колективу того чи іншого 
підрозділу, не втрачають 
оптимізму. Вірять, що 
вже в недалекому майбут
ньому 1 транспортники не 
підводитимуть партнерів, 
1 економічна служба фаб
рики проявлятиме гнуч
кість.

А яке широке поле ді
яльності відкривається 
перед партгрупами з 1 ли
стопада, коли колектив 
підприємства перейде на 
самофінансування й госп

розрахунок. Сказати, що це 
буде просто, — не сказа
ти основного. Проблеми є, 
проблеми будуть. Але ре
зультативність, віддача, 
ефективність господарю
вання будуть іншими. То
му й готуються комуніс
ти до цього. Завдяки зу
силлям партгрупи ветери
нарної служби (партгру
порг А. Я. Горнішевсь- 
кий) збереження поголів’я 
за 7 місяців становить 
98,5 процента. Колектив 
бригади № 7, де діє иарт- 
група на чолі з партгру
поргом Г. М. Захаренко, 
разом з бригадою № 3 ви
ступив ініціатором завер
шення завдань двох ро
ків п’ятирічки до 70-річ- 
чя Великого Жовтня. Цей 
почин підхопили не лише 
комуністи, а й усі праців
ники фабрики. Одержую
чи зараз щодоби понад 
700 тисяч штук яєць, ко
лектив підприємства має 
намір рапортувати про до
тримання взятих зобов’я
зань достроково — уже 
25 жовтня ц. р.

Можна немало розпо
відати про трудову й гро
мадську активність членів 
низових ланок, але одне 
питання аж ніяк не- обій
ти увагою — чіткість у 
взаємодії парткому 1 це
хових парторганізацій, 
партгруп. Ватажки цих 
ланок входять до складу 
партійного комітету, є по
стійними учасниками йо
го засідань. їхні наміри 
й плани завжди знаходять 

тут підтримку. Саме з ІнГ 
ціативи партгрупоргів у 
червні в усіх низових лан
ках пройшли збори з по
рядком денним: «Чому 
мовчиш, комуністе?». Як
що говорити коротко, то 
це була розмова про міс
це кожного партійця. Ви
ступали навіть ті, хто ні
коли до цього не брав 
слова У листопаді—груди
ні комуністи на своїх збо
рах проаналізують, що ж 
змінилося в ставленні 
кожного члена КПРС до 
виконання доручень.

Зараз партійна органі
зація Київської птахофаб
рики стоїть перед серйоз
ним іспитом — звітами 1 
виборами. Кампанія особ
лива й відповідальна, бо 
підсумовує зроблене 1 до
зволяє заглянути в пер
спективу. Комуністам це
хових парторганізацій 1 
партгруп підприємства є 
про що поговорити, пора
дитись, бо й успіхи є. й 
упущень Іще немало. Чо
му, приміром, «у тіні» за
лишається партгрупа
бригади № 4 (партгру
порг М. Я. Гончаренко), 
а на очах партійців тран
спортного цеху трапляють
ся порушення дисциплі
ни? Відповіді на це та 
інші запитання покликані 
дати головні збори року. 
Переконаний: вони будуть 
для комуністів Київської 
птахофабрики новим сти
мулом до зростання Ініці
ативності й активності.

В. НЕБРАТ.

Ветеран праці ГСКТБ мийного обладнання Інженер, 
конструктор 1 категорії Надія Миколаївна Снбірякова 
кваліфіковано вирішує складні технічні завдання при 
розробці мийних машин для очищення деталей транс- 
місії комбайна «ДОН-1500». rurmavnni

На знімку Б. Удовиченка — Н. М. СИБІРЯКОВА 
готується до захисту робочого проекту автомата у за
мовника.

ЯКИМ БУТИ ПАРКУ?З КОЖНИМ місяцем 
все чіткіше вимальовують
ся контури майбутнього 
парку Перемоги. У газе
ті вже писалося про йо
го «технічні дані», але, 
думаю, що не завадить 
ще раз нагадати, яким 
буде парк. На 30-гектар- 
ній площі розташуються 
різноманітні майданчики 
для відпочинку, занять 
спортом, атракціони. Ок
расою парку повинні ста
ти озеро та фонтан. Хоч 
до кінця ми ще не знає
мо, які будуть атракціо
ни, адже це залежить від 
обмежених фінансових 
можливостей міста, інших 
факторів, але з упевнені
стю можна сказати, що 
тут будуть створені всі 
умови для змістовного від
починку.

Введення парку плану
ється поетапно. Місто не 
може за один раз виділи
ти повністю необхідну су
му для його спорудження. 
Тому при закладанні зо
ни відпочинку планувало
ся, що велику допомогу по
даватимуть мешканці міс
та. Це і посадка дерев, 
допомога будівельникам... 
Словом, справ вистачить 
усім, а це, у свою чергу, 
прискорить введення в ек
сплуатацію такої необхід
ної зони відпочинку.

Сьогодні можна висло-

вити подяку за допомогу 
багатьом колективам, які 
працювали у вихідні дні, 
після роботи. Але, чесно 
кажучи, ми Сподівалися 
на більше, До того ж до
водиться чути нарікання 
типу «не так будують», 
«не ті атракціони» і то
му подібне. Характерним 
може бути лист інженера 
інституту «Гіпромтепли- 
ця» С. Некрасова, який 
надруковано у «Новому 
житті» від 7 серпня. Як
що С. Некрасов займався 
проектуванням атракціо
нів, то чому б не прийти 
нам на допомогу? Адже ми 
запрошували всіх бровар- 
чан взяти участь у обго
воренні проекту парку. А 
тут йому, як кажуть, і 
карти в руки.

Легше й висловлювати 
сумніви, що атракціони 
застаріли, вони «збиті». 
А що пропонується вза
мін? Нічого. Я покритику
вав, а ви виконуйте. Це 
позиція споглядача. Да
вайте пригадаємо, як ми 
в дитинстві любили мо
розиво. З часом у більшо
сті дорослих захоплення 
ним проходить. Так чому 
ми повинні вважати, що 
дітям нашим не будуть по

добатися колесо огляду, 
каруселі, атомобільчикиї 
Та й люди старшого віку 
напевно будуть не проти, 
щоб згадати дитинство на 
різноманітних атракціо
нах.

Не можна пропустити 
повз увагу твердження С. 
Некрасова, що озеро, яке 
будується у парку, обов’
язково приречене на за
бруднення. гниття води. 
Вже самі розміри озера, 
де можна кататися на 
човнах, буде організовано 
купальню для малюків, 
завдяки насадженню різ
номанітних рослин част
ково буде самоочищувати- 
ся. Але без допомоги лю
дини йому все-таки не 
обійтися. Потужна насос
на перекачуватиме воду, 
яка у спеціальних уста
новках насичуватиметься 
киснем. До того ж частко
во вода надходитиме у 
фонтан, де вона також 
збагачуватиметься кис
нем.

Мудрість народна гла
сить. що людина за жит
тя повинна посадити де
рево. виростити дитину, 
збудувати будинок. У 
кожного з нас є унікаль
на можливість залишити 

пам’ять про себе, поса
дивши у міському парку 
дерево, допомогти буді
вельникам. Чекаємо ен
тузіастів.

А. САРАНА, 
зав. комунальним від. 
ділом міськвиконкому.
ВІД РЕДАКЦІЇ: Публі. 

кації на тему «Яким бути 
парку?» 1 відзиви на них 
свідчать, що броварчан 
хвилює це питання. Але 
хвилюватися одне, інше— 
робити справу. ТоНУ де
хто з читачів нашої газе
ти вносить пропозицію 
перетворити парк в місь
ку народну будову, де б 
кожний міг докласти рук, 
щоб зона відпочинку дій
сно стала пам’ятником 
тим, хто її будує. Розу
міючи, що коштів відпу
щено обмежено, можна 
було б створити фонд 
парку, відкривши рахунок 
в банку. На нього можна 
б перераховувати гроші, 
зароблені на суботниках, 
по можливості трудові за
ощадження. Це стало б 
конкретним внеском кож
ного броварчанина в бу
дівництво, допомогло б 
зробити парк красивішим, 
оригінальнішим. А яка 
ваша думка, броварчани?

УМОВИ
ЗМАГАННЯ ЗА ПРИСВОЄННЯ ЗВАННЯ 
«ВУЛИЦЯ ЗРАЗКОВОГО БЛАГОУСТРОЮ 

І ГРОМАДСЬКОГО ПОРЯДКУ», «БУДИНОК 
ЗРАЗКОВОЇ КУЛЬТУРИ І ЗРАЗКОВОГО 

ПОРЯДКУ»
Вуличні комітети є органами громадської самодіяль

ності населення, основне завдання яких полягає в ши
рокому залученні трудящих до вирішення питань гос
подарського і соціально-культурного будівництва від
несених до компетенції Рад народних депутатів. І ось 
тому в межах своєї Діяльності вуличні комітети органі
зують на добровільних засадах населення для участі 
в здійсненні заходів по проведенню робіт по благоуст
рою. озелененню, зразковому утриманню дворів, ву
лиць, площ. Метою змагання є перетворення Броварів 
у місто високопродуктивної праці, високої культури 1 
зразкового порядку, розвиток творчої ініціативи й са
моврядування.

ЗАГАЛЬНЕ ПОЛОЖЕННЯ
Високе звання «Вулиця зразкового благоустрою 1 

громадського порядку» присвоюється вулиці, що ут
римується в хорошому санітарному стані: підтримуєть
ся чистота й порядок на проїжджій частині, тротуарах, 
біля присаг“бвих ділянок чи житлових будинків. Усі 
паркани мають бути відремонтовані і» естетично офор»

млені, пофарбовані, їх висота не повинна перевищува. 
ти 125 сантиметрів. Своєчасно повинен проводитися 
1 ремонт фасадів будинків, оформлення вулиць у свят
кові дні. Особливі вимоги ставляться 1 до озеленення 
вулиці. Постійно має проводитися догляд за зеленими 
насадженнями, квіткове оформлення території побли
зу присадибних ділянок.

Не слід забувати також, що не можна. допускати 
випасу худоби на вулицях, споруджувати самовільні 
будівлі, зберігати на вулицях будівельні матеріали. 
Слід вести боротьбу з бездоглядними тваринами.

Є ще одна важлива умова суперництва — всі жителі 
вулиці повинні брити активну участь у проведенні гро
мадських робіт по благоустрою, в суботниках, місяч
никах, сприяти виконанню заходів по комплексному 
благоустрою Броварів.

Високе звання «Будинок зразкової культури і зраз
кового порядку» присвоюється тому будинку, мешканці 
якого підтримують у хорошому санітарному стані 
під’їзди, підвали, сходові клітки, а також території, 
прилеглі до будинків, під’їзди, тротуари, своєчасно 
проводять ремонт фасадів будинків., прикрашають їх 
у святкові дні.

На прилеглій до будинку території мають бути ви
саджені квіти, проводитися постійний догляд за зеле
ними насадженнями, ремонт під’їздів і сходових клі
ток. Підвали і горища повинні закриватися, на під

вальних вікнах слід встановити сітки.

На присвоєння почесного звання можуть претенду
вати мешканці тих будинків, де постійно прибирається 
сміттєзбірник, проводиться збір харчових відходів, а 
також є показники під’їздів, номери квартир, списки 
квартиронаймачів, виконано поточний ремонт дитячих 
майданчиків, лавок, огорож. Та й дотримання всіма 
мешканцями норм соціалістичного співжиття, радян
ських законів, активність при проведенні місячників, 
суботіникіїв по благоустрою територій також врахову
ватиметься при визначенні переможців.

ПІДБИТТЯ ПІДСУМКІВ ЗМАГАННЯ
Підбиття підсумків змагання 1 присвоєння звання 

«Вулиця зразкового благоустрою 1 громадського по
рядку» проводиться у вересні кожного року в день про. 
ведення виставки квітів по представленню вуличних 
комітетів і висновків комісії, визначеної виконкомом 
міської Ради народних депутатів. Вуличному коміте
тові — переможцеві суперництва вручається рішення 
виконкому за підсумками змагання 1 премія в розмірі 
150, 100, 50 карбованців відповідно за І. П, III міс
ця. На вулиці прикріплюється табличка встановлено
го зразка «Вулиця зразкового' благоустрою і г.ромад» 
ського порядку.

Власникам будинків, котрі зайняли призові місця — 
перше, друге, третє — відповідно вручається пре
мія в розмірі 75, 50, 25 карбованців, а також на осе
лі прикріплюється таблична «Будинок зразкового ут
римання».



Вступаючи 
в новий 

навчальний
У ПЕРЕДДЕНЬ нового навчального року хочеть

ся оглянутися на пройдений шлях з позиції пе
ребудови, вимоги якої підтверджуються самим 
життям. Яким чином наш педагогічний колек
тив домагається виконання положень реформи 
загальноосвітньої та професійної школи? Чого ми 
дозягли, які маємо резерви, як їх найближчим 
часом реалізувати? Справа ще й у тому, що на
ша шнола не звичайна загальноосвітня, а з спор
тивним ухилом. Саме з її стін повинні вийти юна
ки і дівчата, здатні в недалекому майбутньому 
замінити о збірних командах України та Союзу 
РСР сво'х старших товаришів.,

Школа наша, як уже сказано, має й деякі особли
вості. Учні протягам тривалого часу беруть участь у 
різних спортивних заходах — по двадцять і більше 
дніів. Діти навчаються за місцем проведення змагань 
або учбово-тренувальних зборів. Тому й постає проб
лема навчити учнів самостійно мислити, використо
вувати вільний час для поповнення своїх знань. На
лежну увагу приділяємо індивідуальній роботі з кож
ним таким учнем. Особливу пильність проявляємо до 
кандидатів у збірні команди країни та республіки. Є в 
нас і свої медалісти. Срібну нагороду одержала' Олена 
Табачна, яка навчалась на відділенні лижних гонок. 
Т|ри випускники нагороджені похвальними грамотами 
за успіхи у вивченні окремих предметів.

Одна Із першочергових турбот — поліпшення побу
тових умов учнів. Так, проведено ремонт спального 
корпусу, їдальні. І в цьому певна заслуга педагогіч
ного колективу. Слід відзначити вчителів О. В. Руден. 
ко, С. І. Кулик, М. П. Порпленка, Н. Ф. Мельниченко, 
В. О. Савгіру, Г. Е. Ковальчук, вихователів Н. І. Со
кіл, Н. С. Борисенко. М. А. Бєлановську та інших.

Серйозний екзамен чекав на наших учнів і на спор
тивних аренах республіки 1 країни. Як уже повідом
лялося, 73 учні школи взяли участь в республікан
ській спартакіаді школярів, 35 з них вийшли перемож
цями та призерами цих змагань. Кістяк збірних команд 
Київщини з видів спорту, які культивуються в школі, а 
їх вісім (боротьба вільна, бокс, велоспорт, веслувать 
ня академічне, легка атлетика, лижні гонки,, плавання, 
ручний м’яч), — складали наші учні. З легкої атле
тики (старший тренер В. Г. Гамов) та боксу (старший 
тренер В. П. Хлистов) наші команди стали першими, 
з ручного м’яча (юнаки) — другими, з велоспорту — 
третіми, боротьби вільної — четвертими.

За наслідками змагань було сформовано збірні ко. 
ліацдц,. які у -Всесоїтеїних. іграх. Всього 6
тисяч юних найсильнНпйх спортсменів країни змага
лися з 25 видів спорту вії містах Грузії. І серед них 
31 представник Броварської школи-інтернату спортив
ного профілю. їх здобутки — 5 медалей різного гатун
ку, з яких 2 — золоті, 2 — срібні, 1 бронзова нагоро
ди. Всесоюзні та республіканські змагання підтверди
ли, що школа виховує гідну спортивну зміну.

А на випускників школи чекали ще більш відпові
дальні старти на всесоюзній та міжнародній арені. Чем
піонами Європи серед юніорів стали Роман Барабаше® 
з легкої атлетики (стрибки з жердиною) та Олена Фа- 
щевська з синхронного плавання, переможцями першос
ті СРСР серед юнаків вийшли Василь Зинківський та 
Ігор Зайцев з легкої атлетики, призерами були Вадим 
Жуковиа та Петро Єлізарс® з велоспорту. Є успіхи і 
з інших спортивних дисциплін- Сьогодні -на Кубі в 
міжнародних змаганнях соціалістичних країн «Друж
ба» беруть участь уже названі Зинківський та Зайцев.

Якщо говорити в цілому про здобутки минулого-нав
чального року, то за цей період підготовлено 98 спорт
сменів першого спортивного розряду та кандидатів в 
майстри спорту, 5 майстрів, одного майстра спорту 
СРСР міжнародного класу. 14 вихованців школи є 
кандидатами до збірних команд країни, 60—республіки. 
Спортивну змішу готують 33 кваліфіковані фахівці, 
серед яких заслужений тренер СРСР П. П. ІІапуш. 
У своїй практичній діяльності тренери застосовують 
передові інструментальні методики визначання функці
ональних можливостей спортсмена з застосуванням 
комп’ютерної та обчислчода;гьної техніки. Використо
вують форми науково-методичіного та медико-біологіч- 
ного забезпечення юних спортсменів. Особливо хочеть. 
ся відзначити творче натхнення в роботі тренерів Н. М. 
Граду нової, В. П. Хлистова, В. А. Долігуня, В. Д. По- 
хильченка, В. Ф. Ковальчука, В. О. Богатикова, В. М. 
Шульги, Ю. Ю. Ревенка та інших. Тренери.викладачі 
продовжували тренування і в період літніх канікул.

На порядку денному нині у нас — повне доуиом1- 
плектування навчальних груп. Хотілося б, щоб якомо
га більше учнів шкіл міста та району пройшли кон- 
курс-відбір і вступили до нашої школи. Для колекти
вів фізкультури загальноосвітніх та спортивних шкіл 
ми надаємо матеріально-спортивну базу, тренери до
помагають колегам і словом, і ділом. І все-таки заз
начу. що методоб’єднання вчителів фізкультури міста 
та району поки Що проявляють пасивність в спіль
ному розгортанні спортивно-масової роботи в нашому 
регіоні. Через це щорічно осторонь школи проходять 
здібні юнаки та дівчата, серед яких, безумовно, є по- 
оправжньому талановиті. А в сучасних умовах така 
«розкіш» недопустима.

Багато справ належить зробити 1 по завершенню 
створення матеріально-спортивної бази, яка на сьогод
ні, за оцінкою найавторитетніших спеціалістів, є най. 
більш досконалою, в школах такого типу в країні. 
Тож сподіваємося, що спільними зусиллями наші пе
дагоги. освітяни міста і району у новому навчальному 
році досягнуть нових успіхів у вихованні підростаю
чого покоління.

І. МЕЛЬНИЧЕНКО, 
директор Броварської школи-інтернату спортивного 
профілю.

ХУДОБІ — ТЕІІЛУ І СИТУ ЗИМІВЛЮ!

БУДІВЕЛЬНИКИ ПОСПІШАЮТЬМи з майстром буді
вельної бригади радгоспу 
імені Щорса П. І. Гонча
ренком ідемо чотириряд
ним корівником. Він роз
рахований більш як на 
200 головомісць У ньому 
пахне свіжим асфальтом, 
вапном, цементом і фар
бою. Стіни і стеля побі
лені, на проходах підло
ги то там, то тут чорні
ють шороховаті великі і 
малі «латки». Годівниці 
відремонтовані, частину 
їх замінено новими. По 
всьому видно, що до ав
тонапувалок і механізмів 
по гноєвидаленню слюса
рі, ремонтники теж до
клали своїх рук. Так са
мо і до молокопроводів.

, Петро Іванович рані
ше 15 років працював 
провідним інженером в 
одному з інститутів у 
Києві. Зарплата була со
лідна, як кажуть, він 
одержував грошей навіть 
більше, ніж нині, але йо
го потягнуло зі столиці в 
рідне село, в радгосп. 
І тепер працює в ньому, 
бо його сім’я і батьки та
кож живуть у Княжичах.

Він розповідає, як трудя
ться будівельники, як го
тують теплу зимівлю для 
громадської худоби, що 
зробили в цьому напрям
ку. а що ще слід вико, 
нати.

В основному з 10 ко
рівників відремонтовано 
дев'ять. У останньому за
вершуються роботи. Гото
ве родильне відділення 
для корів. Чимало зусиль 
довелося докласти буді
вельникам, щоб привести 
в належний стан сіносхо
вище, яке зазнало pvflHy. 
вань під час недавньої 
бурі. Вони підготували 
ємкості біля корівників, 
які взимку заповнювати
муться соковитим сіна
жем для годівлі тварин у 
приміщеннях.

Великий обсяг робіт по 
підготовці тваринницьких 
приміщень до зими вико
нали робітники ланки, 
колектив якої ОЧОЛЮЄ 
I. II. Лазебний. Вони на 
семи корівниках відре-

монтувати покрівлю, а на 
двох поклали її майже 
заново. Ланка допомагала 
також асфальтувати під
логи у приміщеннях. 
Особливо відзначилися в 
роботі О. М. Чуприна і
B. М. Гончаренко, На 
асфальтуванні добре по
працювали і старшоклас
ники середньої школи 
Віктор Корчага. Володи
мир Грабар 1 Володимир 
Лесик.

Неабияку наполегли
вість проявили муляри
C. К. Мазій та І. Г. Пет
ренко. А коли виникала 
необхідність, то брали в 
руки і сокири, лагодили 
електрощити та інше 
енергетичне господарство. 
Надійно нині ведуть ре
монт механізмів по гноє- 
видаленню робітники 
бригади по механізації 
трудомістких процесів у 
тваринництві.

— У підготовці примі
щень до зими ми зроби
ли б значно більше, але

нам довелося частину бу. 
дівельників направити у 
Баришівський район для 
подання допомоги у лікві
дації руйнувань, завданих 
бурею. —- додає Петпо 
Іванович. — Та все одно 
зимівля худоби буде теп
лою. Для цього ми все 
зробимо.

А робіт ще треба ви
конати чимало. В усіх 
корівниках необхідно на
вести чистоту і порядок, 
замінити вибиті шибки у 
вікнах, пофарбувати ра
ми, у семи приміщеннях 
навісити 1 підігнати нові 
двері, а в решті — пола
годити старі. Крім того, 
біля корівників потрібно 
відремонтувати вигульні 
майданчики. На вирішен
ня цих завдань і спрямо
вуємо зусилля будівель, 
ників. Вони поспішають, 
щоб своєчасно підготувати 
тваринницькі приміщення 
до зими.

А. ГАВРИЛЕНКО.

ПОДБАЙМО НАШ КОМЕНТАР

ПРО ГОРОДИНУ
Нинішнього рону господарства району вирости

ли хороший урожай нартоплі та овочів. Є мож
ливість успішно виконати плани продажу їх дер
жаві. Настала пора масового збирання і постав
ки населенню цієї продукції для споживання в 
свіному вигляді, а також для закладання ні зи
мове зберігання.

Організовано збирають 
овочі у більшості госпо
дарств району. У держав
ні ресурси вже надійшло 
їх 21759 тонн, що стано
вить 38,4 процента до об
сягів, передбачених річ-

У господарствах, де 
овочівництво ведеться на 
належному рівні, в умо
вах цього року одержу
ють високі врожаї всіх 
городніх культур. Так, у 
радгоспі «Русанівський» 
овочівники бригади, якою 
керує П. Г. Соловей, зі
брали основну частину 
врожаю. Встановлене зав
дання по продажу держа
ві огірків виконано на 
121,4 процента. У розпа
лі збирання помідорів, 
яких передбачено реалізу
вати 600 тонн. Таких по
казників городники доби
ваються за рахунок впро
вадження індустріальних 
технологій вирощування 
овочевих культур та про
гресивних форм організа
ції і стимулювання праці.

Високі врожаї огірків 
одержали нинішнього ро
ку також у радгоспах 
«Красилівський», «Боб- 
рицький», «Великодимер- 
ський». Нині на овочевих 
плантаціях цих госпо
дарств є багато помідо
рів, моркви, капусти, ін
шої городини. Треба ли
ше швидко Зібрати її. Бо

якщо продукція своєчас
но не вибирається, втра
чається її товарна якість.

На жаль, у радгоспах 
«Жердівський», «Зоря», 
«Літківський» та інших 
поки що низькими темпа- 
ми збирають і продають 
державі овочі. У радгос
пах імені 60-річчя 
СРСР, «Великодимерсь- 
кий», «Бобрицький» кон
сервні заводи і цехи ще 
не включилися на повну 
потужність у роботу по 
переробці плодоовочевої 
продукції.

Мають місце випадки, 
коли окремі заготівельні 
організації стримують 
приймання від госпо
дарств картоплі 1 плодо
овочевої продукції. Окре
мі радгоспи ще не закін
чили підготовку техніки 
до збирання бульб. Темпи 
ремонту картоплезбираль
них комбайнів дещо ниж
чі, ніж вони були мину
лого року. Враховуючи 
те, що в умовах цього ро
ку середньостиглі і пізні 
сорти картоплі мають ве
лику питому вагу дрібних 
бульб, необхідно всі ком
байни додатково ущільни
ти, щоб не допустити 
втрат врожаю.

У ці дні сільськогоспо
дарським органам необ
хідно залучити до зби
рання врожаю картоплі і 
Плодоовочевої продукції

максимум працездатного матеріал високих репро- 
населення, створити на-дукцій, районованих 1 
лежні житлово-побутові перспективних сортів, 
виробничі умови для висо- Важливо належно ви- 
копродуктивної праці сту- користати всі наявні зи- 
дентської молоді. Разом з мові теплиці для вирощу- 
тим треба скосити картоп- вання овочів у літньо- 
линня і провести глибоке осінній культурозміні. 
розпушування міжрядь на Поряд із збиранням уро- 
перезволожених ділянках жаю необхідно проявити 
1 понижених площах. Слід турботу про закладання 
забезпечити своєчасне міцного фундаменту для 
збирання врожаю бульб, одержання високого уро- 
засипати в насінні фонди жаю картоплі, овочів у 
високоякісний садивний наступному році.

ОРГАНІЗАЦІЮ ПРАЦІ — 
НА СУЧАСНИЙ РІВЕНЬ!

.. ...... Г/ЧШ Є 
ЕКСПЕРИМЕНТ

Московська область. Подольський район. У дослід
ному господарстві «Щапово» Всесоюзного НДІ тварин
ництва збудовано експериментальну ферму на промис
ловій сенові. При виході ферми на проектну потуж
ність кожен з 11 її працівників вироблятиме продук
ції за рік на 70 тисяч карбованців. Це можливе завдя
ки суміщенню професій персоналом ферми, високому 
рівневі автоматизації і застосуванню мікропроцесорної 
техніки при доїнні і годівлі тварин.

Тепер на комплексі працюють дві лінії групового 
методу доїння корів. Перша — американської фірми 
«Бабсон», а друга — вітчизняна, розроблена ризькими 
конструкторами. Між ними йде неформальне змагання, 
в процесі якого виявляються сильні і слабкі сторони 
ліній, що береться на облік нашими розробниками.

На знімку: інженер-зоотехнік В. А. Серов демрн- 
струе індивідуальні нашийники-приймачі для тварин, 
з допомогою яких здійснюється індивідуальний розпо
діл комбікормів коровам.

(Фотохроніка ТАРС—РАТАУ).

Зведення
МІСЬКОГО ІНФОРМАЦІЙНО-ОБЧИСЛЮ

ВАЛЬНОГО ЦЕНТРУ ДЕРЖСТАТИСТИКИ 
ПРО ХІД ЗАГОТІВЛІ ОВОЧІВ 
ГОСПОДАРСТВАМИ РАЙОНУ 

НА 24 СЕРПНЯ 1987 РОКУ
(Перша графа — заготовлено овочів, друга — заго

товлено помідорів, третя — заготовлено огірків. 
У процентах до плану).
Імені Щорса 126,1 105,0 127,2
Імені 60-річчя СРСР 86,9 24,5 119,0
Радгосп-комбінат
«Тепличний» 86,7 91,0 92,0
«Красилівський» 39,5 21,6 118,4
«Русанівський» 32,6' 59,2 121,4
«Плосківський» 28,9 48,0 66,2
«Літківський» 28,9 36,8 58,7
«Великодимерський» 28,0 23,1 64,0
«Гоголівський» 25,6 —- 20,4
«Бобрицький» 21,6 15,6 102,4
«Зоря» 19,0 16,6 79,1
«Жердівський» 18,3 9,6 74,5
«Заворицький» 11.3 — 3,3

По району 38,4 45,4 91,0



Наша пошта,
Фукуока—малий 

марафон у Броварах
Фукуока — містечко в 

Японії. На його околицях 
прокладено найкомфорта- 
бельнішу в світі марафон
ську дистанцій) — 42 км 
і 105 м. Практична від
сутність перепадів по ви
соті 1 повне безвітря зро
били дистанцію швидкіс
ною, а щорічний міжна
родний марафон «Фукуо
ка» у грудні —, найпре- 
стижнішим для високо
класних спортсменів.

У Броварах любителі 
бігу жартома «Фукуо
кою» називають малий 
марафон —' ЗО для чоло
віків 1 10 — для жінок. 
Проводиться він щороку, 
починаючи з 1980-го, на 
ділянці лісового шосе від 
лісництва до піонерсько
го табору «Сонячний» за
воду пластмас.

Вікові дуби кидають 
на трасу глибокі тіні, 
дарують бігунам прохо
лоду. Природа та людина 
створили тут ландшафт 
без підвищень та улого
вин. Тут полюбляють по
бігати не лише броварча- 
ни, ай кияни, білоцер- 
ківці, бориспільці. фас- 
тівці.

У цьогорічному бровар- 
ському «Фукуока» старту
вали 32 учасники. Не всі 
вони пробігли дистанції, 
на які запрошували орга
нізатори. Але головне 
для любителів бігу в та
ких випадках не в подо
ланні великих дистанцій, 
а в спілкуванні з одно
думцями, в оздоровчому 
ефекті від бігу.

Серед жінок, що пробіг-

ли 10 кілометрів, най
швидшою виявилася ро
бітниця заводу пластмас 
Світлана Цифра. 58 хви
лин 40 секунд затратила 
вона на цю дистанцію 1 
залюбки пробігла ще 8 
кілометрів. Другою фіні 
шувала Емілія Жадан — 
гостя з Києва. На третьо
му місці —і лікар цент
ральної лікарні Тамара 
Стратонівна Ранюк.

Тридцятикілометрову ди
станцію подолали^ 7 уча
сників. Серед них два по 
рошківці старше 50 років 
— Семен Фейдіс та Ан- 
вік Згурський. Першим 
же з новим рекордом тра
си -с 1 година 58 хвилин 
20 секунд фінішував му
ляр Леонід Гулий. Через 
одну хвилину лінію фіні
шу перетнув слюсар з Ки
єва Михайло Михайлов і 
третім — також киянин 
Микола Прокопенко.

А. ВІКТОРОВ.

Є спорткомплекс 
у солі

У селі Тросщині став до 
ладу спортивний комплекс 
а волейбольним майданчи
ком та футбольним полем. 
Іншими спорудами. Зводили 
його місцеві будівельники, 
а також працівники госп
розрахункового цеху, що 
знаходиться на території 
села.

Багато старань докла
ли для прискорення будів
ництва комплексу П. Я. 
Токар, В. П. Дробоног, 
В. А. Степура, а такфк 
Д. М. Пилипенко, з ініці
ативи якого 1 була поча
та справа. Значну органі
заторську роботу провів 1 
депутат сільради Д. І. 
Гордієнко. До речі, сам 
він працював на цьому 
об’єкті протягом своєї 
відпустки. Дмитро Івано
вич залучив до справи 1 
багатьох молодих троє- 
щинців. Серед них слід 
назвати М. Коваля, В. 
Гордієнка, М. Єреденка, 
О. Дроботуна, С. Проко- 
пенка, М. Прокопенка, Д. 
Гнатенка, Віталія 1 Воло
димира Пилипенків, В. 
Барченка, Т. Слюсар, В. 
Ігнатенко та інших.

В ПЕРЛОВСЬКИИ.

РЖИЩІВСЬКИЙ 
БУДІВЕЛЬНИЙ ТЕХНІКУМ

ОГОЛОШУЄ
прийом учнів на 1987—1988 навчальний рік 
на денне відділення по спеціальності «Сільсь

когосподарське та цивільне будівництво»,
на заочне відділення по спеціальності «Промис

лове та цивільне будівництво».
НА ДЕННЕ ВІДДІЛЕННЯ
проводиться набір на І та II курси осіб віком 

до ЗО раків, які мають неповну середню 1 середню 
освіту.

Строк навчання відповідно 3 роки 6 місяців та 
2 роки 8 місяців.

НА ЗАОЧНЕ ВІДДІЛЕННЯ
проводиться набір на III курс осіб, які мають 

середню освіту, без обмежений віку.
Строк навчання 2 роки 8 місяців.

Вступаючі складають екзамени з таких дисциплін;
Особи з неповною середньою освітою:

з української або російської мови (диктант):
з математики (усно);
Особи з середньою освітою:
з української або російської літератури (твір);

з математики (усно).
Без вступних екзаменів по мірі подання заяв за

раховуються нагороджені по закінченні восьмиріч
ної школи похвальною грамотою (листом), по закін
ченні середньої школи — золотою або срібного 
медаллю, випускники середніх професійно-техніч
них училищ, які одержали дипломи з відзнакою, 
а також нагороджені по закінченні середньої школи 
похвальною грамотою «За особливі успіхи при ви
вченні окремих предметів», якщо по цих предме
тах є вступний екзамен.

Особи, які закінчили 8-р1чну чи середню шко
лу, середні профтехучилища в оцінками «4», «5» 1 
технічні училища з відзнакою, зараховуються без 
екзаменів по конкурсу свідоцтв 1 атестатів.

Заяви про прийом у технікум приймаються в такі 
строки:

НА ДЕННЕ НАВЧАННЯ:
в групи на базі восьмирічної школи з 1 червня по 
31 липня;
в групи на базі середньої школи з 1 червня по 14 
серпня.

НА ЗАОЧНЕ НАВЧАННЯ:
з 3-го травня по 10 серпня 1987 року.
До заяви потрібно додати такі документи: 
свідоцтво про освіту (тільки оригінал);
витяг з трудової книжки, завірений керівником 

підприємства, а для колгоспників — з колгоспної 
книжки;

медичну довідку (форма № 0-86у); 
чотири фотокартки (розміром 3x4 см.).
Після прибуття в технікум вступники пред’яв

ляють особисто свідоцтво про народження або пас
порт, військовий квиток або приписне свідоцтво.

Вступні екзамени проводяться з 1 по 20 серпня.
Підготовчі курси для вступаючих у технікум 

працюють з 20 липня.
У технікумі є гуртожиток та їдальня.
Учні забезпечуються стипендією в залежності 

від успішності.
При технікумі працюють гуртки технічної твор

чості, художньої самодіяльності, естрадний та 
духовий оркестри, спортивні секції, читається курс 
автосправи з присвоєнням кваліфікації водія ав
томобіля.

Адреса технікуму: 255442, Київська область, 
Кагарлицький район, смт. Ржищів, будівельний 
технікум.

Телефони: денного відділення 2-13-30, заочного 
2-16-07.

Дирекція технікуму.

Здоров’я 
тобі, діду 

Архипе! ,
іПіодія ця сталася в се

лі Свидовець Бобровиць- 
кого району Чернігівської 
області. Заговорив сімде
сятип’ятирічний дід Ар
хип. І це після сорока 
двох років мовчання! 
Вперше за довгі рокй він 
почув і людську мову.

ПІп~ ж 'стй’Лбсй ТГ ЩЛя5 
пом Сидоровичем Макси- 
менком?

До війни працював у 
рідному КОЛГОСПІ Імені 
Чапаева трактористом — 
обробляв поле, вирощу
вав хліб. Воював. Пам’я
тає, як при форсуванні 
Дніпра пили червонувату 
від крові воду. Врятував 
товариша від вірної смер
ті. Відрив його з-під зем
лі — завалило після 
артобстрілу. У 44-му в 
Польщі і самого контузи
ло. Та так, що перестав 
розмовляти і чути.

А лікарі нічим не мог
ли допомогти. Односель
чани і забули, що ДІД 
Архип умів говорити.

І ось фронтовику при
снився страшний сон. Ні
би він в окопі зі своїм 
кулеметом, а на нього 
пруть фашисти. Міцніше 
стиснув солдат зброю та 
як закричить:

—Ура-а-а! В атаку-у-у...
І облетіла село Свидо

вець дивна звістка. Приї
хали Діти, онуки, родичі. 
Приїхав з міста Бровари 
Київської області Олек 
сандр Якович Плющ — 
той самий, якого відкопав 
дід Архип. Було про що 
поговорити, що згадати...

Слухати діда — одне 
задоволення. Він навіть 
вночі прокидається 1 роз
мовляє сам з собою. Не 
може повірити в те, що з 
ним сталося.

Тепер Архип Сидоро
вич годинами може роз
повідати школярам про 
бої...

(Газета «Известия», 
№ 213, 31 липня 1987 
року).

НА ЖИТТЄВИХ ПЕРЕХРЕСТЯХ

Примушує писати біль
Ніколи не писала до 

газета. Та примушує пи
сати нестихіаючий біль.

Живу я в Броварак. 
Мені вісімнадцять років. 
У минулому році вийшла 
заміж, народила дитину. 
Поки жила у своїх бать
ків, то й горя не знала. 
А тепер... Чоловікова ма
ти займається самогонова
рінням, п’є сама 1 продає 
іншим. Як дізналася я 
ві|д людей, дім наш на
зивають «точкою радості»- 
З раннього ранку і до 

пізнього вечора до нас при- 
■го-тятт, рВ'ФГ жда ’ тГ“ 
ком, навіть 15— 16-річиі 
юнаки і дівчата. Ціна бан
ки — 35 карбованців. 
Приходять до свекрухи 1 
подруги, з якими вона 
завжди не проти погостю
вати. Сама вона ніде не 
працює, хоча їй лише 50 
років. Коли в нетверезому 
стані, починаються свар-

киї. Ображає мене, навіть 
б'є. Ніякі просьби не ді
ють. Зверталася я в мі
ліцію. Раз оштрафували, 
другий, але вона про
довжує робити своє. Те
пер же горе подвоїло
ся — почав пити 1 чоло
вік. Думала розлучитися. 
А як же дитина? Та й са
ма тільки почала жити, 
чи з цього починати? Та 
терпінню нерідко прихо
дить кінець. Тоді живу 
у батьків., по місяцю, а 
то й більше. Щоразу при
ходить Володя, просить 
повернутися додому, обі
цяє не пити. Але не про
ходить і тижня, як все 
починається знову. Зар
плати теж сім’я не ба
чить, з друзями пропи

ває. Змушена була піти 
працювати прибиральни
цею в магазин. Доньку 
допомагають няньчити 
мої батьки.

Ходила я на роботу до 
чоловіка, обіцяли до
помогти. Але обіцяного, 
як кажуть, три роки жди... 
А мені зовсім життя немає 
Ще й бити чоловік почав. 
Минув всього рік сімей
ного життя, а я стільки 
перенесла за цей часі І 
виною всьому — горілка. 
Як мені бути?

Дорога редакціє,! Прошу 
надрукувати мого листа в 
газеті. Нехай вони поба
чать себе хоч в газеті І 
задумаються над своїм 
життям.

НАДІЯ М.

Наш шаховий клуб
Тренувальний конкурс 

Дев’ятий тур
Перед заключним ту

ром нашим читачам про
понуємо ще дві багатохо- 
дівки (білі починають і 
дають мат за сім ходів), 
що на діаграмах.

За правильне розв’я
зання цих композицій на
раховується п’ять очок. 
За помічені хиби — до
даткові бали. Вказувати 
слід лише головний варі
ант. Останній строк над
силання відповідей — 10

днів з дня виходу цього 
номера газети (за пош
товим штемпелем).

Відповіді на ці багато- 
ходівки надсилайте на ок
ремій листівці або листом 
у двох примірниках (у ра
зі порушення цієї умови 
жюрі конкурсу не розгля
датиме рішення). На кон
вертах напишіть своє прі
звище та ініціали, до
машню адресу і зробіть 
позначку «Шахи, 9-й 
тур».

Жюрі конкурсу.

й

Без слів.

Мал. В. Балбухова.

Редактор А. ВОЛОШИНЕНК©.

31 серпня о 12-30 в Броварській дитячій 
музичній школі № 1 

ВІДБУДЕТЬСЯ ЗУСТРІЧ ВИКЛАДАЧІВ 
з учнями.

Адреса: Бровари, вул. Кірова, 28.

Всім організаціям м. Бровари/ що отримали 
технічні умови на водопостачання і каналізацію 
проектованих або споруджуваних об’єктів до 
1.01 1987 року, необхідно терміново звернутися 
в Броварське виробниче управління водопровід
но-каналізаційного господарства для продовжен
ня строку дії техумов.

У противному разі технічні умови, видані до 
1.01 1987 року, вважатимуться недійсними.

Адміністрація, партійна та профспілкова організації 
Броварського ремонтно-транспортного підприємства ви
словлюють щира співчуття працівнику О. А. Іванчениу 
з приводу смерті його матері ІВАНЧЕНКО Г. М.


